
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 59

                   от извънредно заседание, състояло се на 26.06.2002 г.

ПРИСЪСТВАЛИ : Анна Хаджиева, доц. Георги Лозанов, доц. д-р Лилия Райчева, 
доц. д-р  Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков, Стефан Димитров, 
Тома Иванов, Юлиана Тончева

ОТСЪСТВАЛИ: няма
                                              
              ДНЕВЕН РЕД:

1. Обсъждане на експертен доклад и прессъобщение, подготвени от членове на 
СЕМ за дейността на СЕМ през първите шест месеца. Докладват всички 
членове на СЕМ.

2. Докладна записка от Веселина Петрова относно спазване изискванията на 
ЗРТ за външен продуцент от страна на БНТ и търговско дружество “Всяка 
неделя” ЕООД.|

3. Докладна записка от Б.Шабански и А.Лозенска относно постъпили искания 
от “Бимако М” ООД и “Гларус” ООД.

Разни:
1. Писмо от Поля Станчева относно спиране на предавателите от УКВ-ЧМ 

обхват 63 – 74,80 в цялата страна.
2. Писмо от Министерство на културата.
3. Писмо от радио и телевизионни оператори с молба за среща със СЕМ.

Начало  на  извънредното  заседание  10,00 часа край  16 часа, водено  от доц.  д-р 
Маргарита Пешева, председател на СЕМ,  протоколист -  Татяна Даскалова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”     

Доц.д-р  Пешева каза,  че  представя  прессъобщение.  Още  в  началото  тя 
уточни, че в доклада са добавени факти.

Доц. Лозанов каза, че е прието в стратегията да се излагат само факти, а не 
проблеми.  Той  добави,  че  всичко  зависи  от  подхода  при  изготвянето  на 
стратегията, ако има изпуснати факти не е толкова важно. 

Тома Иванов вметна, че проблемите ще се разглеждат в дискусията.
Доц.д-р Пешева допълни, че много важно е мнението на СЕМ. Тя каза, че в 

прессъобщението  е  извадила  най-важните  факти.  То  е  редно  да  стигне  до 
журналистите, защото така работата на СЕМ ще има прозрачност. Много е важно 
да  се  разбере,  че  работата  на  СЕМ  е  много  и  не  би  трябвало  в  публичното 
пространство да се подменя тя с едно дело, както се случва.
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Доц.д-р Райчева каза, че има допуснати грешки. Даде пример с конкурса за 
генерален директор,  който не може да се счете за приоритет,  както е описано в 
доклада. Това са задължения на СЕМ, уточни доц.д-р Райчева. Тя предложи още 
лицензирането  да  бъде  разширено.  Навсякъде  в  текста  да  има  по-голяма 
прецизност, предложи доц.д-р Райчева. Точки 4 и 5 да се обобщят в една точка, 
заради  вътрешни  повторения  и  да  се  добави,  че  “СЕМ  информира  редовно 
медиите”. От гледна точка на структурата на доклада има дисбаланс. Втора точка е 
много голяма. 

Юлиана Тончева каза, че в отчетния доклад не е необходимо да влиза точка: 
“регулация и митове”. 

Доц.д-р Райчева предложи да отпадне статистиката за чешкия съвет.
Доц.д-р  Пешева  каза,  че  това  е  дадено  като  пример,  защото  има 

информация, която е полезна.
Тома  Иванов  припомни,  че  е  станало  предварително  уточнение  относно 

формата и структурата на доклада и доц.д-р Пешева се е съобразила с това. Всеки 
може от своята  позиция  да внесе  разнообразни предложения и корекции,  които 
може би са рационални. Така обаче не се подобрява кой знае колко доклада, а се 
удължава приемането му. Той предложи в този смисъл СЕМ да приеме доклада, а 
на самата дискусия всеки да се изкаже по него.

Доц.д-р  Пешева  каза,  че  всички  корекции  са  полезни  и  ще  се  направят 
необходимите редакторски поправки. Тя се обърна към Съвета да се запознаят с 
прессъобщението.

Доц.д-р Райчева предложи на страница 3 да се коригира, че СЕМ е приел 
отказа не на 5, а на 3-ма оператори.

Юлиана  Тончева  отбеляза,  че  на  страница  4  трябва  да  се  направи 
разместване по текста.

Райчо  Райков  предложи думата  “загубени”  да  се  замени  с  “отменени”  в 
изречението относно делата  във ВАС. 

ПО ТОЧКА “ВТОРА”

Анна Лазарова представи докладна записка относно спазване изискванията 
на  ЗРТ за  външен  продуцент  от  страна  на  БНТ и  търговско  дружество  “Всяка 
неделя” ЕООД.

Тя каза, че това дружество отговаря на изискванията за външен продуцент, 
т.24  от  параграф  1  на  допълнителните  разпоредби  на  ЗРТ.  Дружество  “Всяка 
неделя”  ЕООД  е  еднолична  собственост  на  регистрираното  в  Англия  и  Уелс 
дружество  “Солид  дейта  сървисез  лимитид”  с  управител  Кеворк  Кеворкян. 
Относно  другото  изискване  външния  продуцент  да  не  е  собственик  на  радио-
телевизионен  оператор  се  установи,  че  “Сигнал  плюс”  ЕООД е  регистрирано  в 
Софийски градски съд през 1993 г. и към настоящия момент едноличен собственик 
е  Кеворк  Кеовркян  като  физическо  лице.  Тоест  “Всяка  неделя”  ЕООД  няма 
нарушение да бъде собственик от имуществото на “Сигнал плюс” или обратното. 
Относно това дали има нарушение на правилника на БНТ, тоест да е имало висящ 
спор между външния продуцент “Всяка неделя” ЕООД и БНТ се установи, че на 
15.05.2002 г. Върховния касационен съд е излязъл с решение. Спорът е възникнал 
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по повод договора между БНТ и Кеворк Кеворкян на 10 ноември 1993 година и 
едно дело от 1996 година, което завършва с решение на Върховния касационен съд 
като  БНТ  е  осъдена  да  заплати  на  Кеворк  Кеворкян  около  125 000  лева 
обезщетение  за  неизползвано  рекламно  време.  Също  така  и  мораторна  лихва  в 
размер на 1 000 лева  и разноски по делото в размер на 6 000 лева. Лазарова каза, че 
БНТ трябва да заплати на Кеворк Кеворкян, обаче не става ясно дали договора е 
сключен с Кеворк Кеворкян като физическо лице или с “Всяка неделя” ЕООД. Тя 
каза, че този договор е от 1993 година.

След като приключи разискването по този въпрос доц.д-р Пешева каза за 
сведение, че е дошло писмо от “Каолин”АД, което повтаря предишно писмо. Отдел 
“Правен” е разгледал случая и е изпратено писмо до БНТ във връзка с казуса. 

Доц.Лозанов уточни, че точката която е предложил да влезе допълнително в 
дневния ред не е била във връзка с право на отговор, а е свързан с проблематиката 
дали продължават нарушенията от последното издание на “Всяка неделя”. 

Мария Стефанова каза, че трябва да се извърши мониторинг, за да се прави 
каквато и да било констатация и изводи.

Членовете  на  СЕМ  приеха  за  сведение  писмото,  което  “Каолин”АД  е 
адресирал до Съвета. 

ПО ТОЧКА “ТРЕТА”

Борислав Шабански запозна СЕМ с докладна записка относно постъпили 
искания от “Бимако М” ООД и “Гларус” ООД. 

 Съветът гласува направеното предложение за отговор с 9 гласа “за” 
като го прие за сведение. 

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”

1. Доц.д-р Пешева каза, че при въпроси свързани с изменение на лицензията 
и  вписване  на  нови честоти  трябва СЕМ да изпрати  писмо до КРС с  молба да 
уведомят до къде са стигнали с удовлетворяване искането на БНР. Това писмо да 
подготви  отдел  “Лицензии”,  предложи   доц.д-р  Пешева. СЕМ  реши  отдел 
“Правен” да подготви и изпрати писмо до КРС по повод писмото от  Поля 
Станчева  относно  спиране  на  предавателите  от  УКВ-ЧМ обхват  63-74,80  в 
цялата страна.

 
2.Членовете на СЕМ се запознаха с писмо от Министерство на културата. 

Юлиана  Тончева  предложи  СЕМ  да  представи  участник  на  заседание  на 
Контактния комитет по Директивата “Телевизия без граници” на 12.07.2002 г. в 
Брюксел като разходите са за сметка на Европейската  комисия. С 9 гласа “за” 
СЕМ 

РЕШИ:
командирова Юлиана Тончева за участие в заседание на Контактния 

комитет по Директивата “Телевизия без граници” на 12.07.2002 г. в Брюксел 
като всички разноски да бъдат за сметка на Европейската комисия.  
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3.Доц.д-р Райчева предложи във връзка със спазване лицензията на радио 
“НЕТ” да се направи мониторинг.

Доц.д-р  Пешева  каза,  че  през  летния  сезон  е  решено  да  не  се  правят 
мониторинги.

Доц.д-р  Райчева  каза,  че  взетото  становище  за  “ДЖАЗ ФМ” от  СЕМ не 
пречи  да  се  направи  мониторинг  в  активния  туристически  сезон  на  още  три 
радиостанции.

Райчо Райков каза в този ред на мисли, че радио “НЕТ” е започнал серия от 
много дръзки нарушения. 

Доц.д-р Пешева уточни, че по спазване на програмната лицензия, лятото не 
е най-подходящия сезон за мониторинг.

Доц.д-р  Райчева опонира отново като повтори за програмите на морето, че 
точно лятото е изключително подходящ сезон.

Доц.Лозанов уточни, че този казус има устойчива практика. Особено важно 
е това, че  казусът е отново около “съвместната” продукция. 

Доц.д-р  Пешева  пожела  да  се  посочи  дали  този  мониторинг  ще  е  върху 
казуса  или  върху програмните  характеристики.  Тя  каза,  че  е  необходимо да  се 
изготви  цялостен  мониторинг  до  колко  радио  “НЕТ”  спазва  програмната  си 
лицензия.  За  нарушенията  може  да  се  изготви  друг  мониторинг,  уточни 
председателката на СЕМ.

Доц.д-р Райчева предложи да се извърши мониторинг от 1 юли назад върху 
радио “НЕТ” по Черноморието.

Доц.д-р Пешева уточни, че мониторинга трябва да се извърши точно върху 
съвместните продукции на “НЕТ” с “ДЖАЗ ФМ”,  радио “Спорт”, радио “Браво”. 
Тя предложи СЕМ да излезе с обща професионална позиция и тогава веднага да се 
извърши мониторинга. В противен случай ще се влезе в същата лоша спирала, ако 
СЕМ не постигне една обща позиция. Дали ще се делят общите предавания и какъв 
ще е подхода трябва да се уточни, каза председателката на СЕМ.

4.СЕМ се запозна с писмо от радио и телевизионни оператор с молба за 
среща със СЕМ. Съветът

Реши: насрочва среща с радио и телевизионни оператори по тяхна молба за 3 
юли сряда от 11 часа.

 
Край на заседанието 15,20 часа. Следващо заседание, насрочено за 1.07.2002 г.

Приложени документи към Протокол № 59:

1. Прессъобщение СЕМ - ШЕСТ МЕСЕЦА ПО-КЪСНО
2. Докладна записка от Веселина Петрова с вх.№ 18-06-123 от 25.06.2002 
3. Докладна  записка  от  Борислав  Шабански  и  Антоанета  Лозенска  относно 

искане от управителя на “Бимако М” ООД за прехвърляне на индивидуална 
лицензия  №  321-00015  и  относно  постъпило  искане  от  Управителя  на 
“Гларус” ООД за прехвърляне на посочената в т.1 индивидуална лицензия за 
радиодейност
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4. Копие  от  писмо  до  доц.д-р  Маргарита  Пешева   с  вх.№  01-08-20  от 
24.06.2002 г.

5. Писмо до доц.д-р Маргарита Пешева с вх.№ 08-00-16 от 25.06.2002 г.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева . . . . . . . . . . . . . . Доц.Георги 
Лозанов

. . . . . . . . . . . . . . 

Доц. д-р Лилия 
Райчева 

. . . . . . . . . . . . . . Мария Стефанова . . . . . . . . . . . . . . 

Райчо Райков . . . . . . . . . . . . . . Стефан Димитров . . . . . . . . . . . . . .

Тома Иванов             ........................... Юлиана Тончева
...........................

Доц.д-р Маргарита 
Пешева
Председател …………………..
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